

ဂျမ်းလိတ်းကျေးတု၊တု၊

ကေးဇီတ်း

EPHESIANS

၁

ဂျမ်းတတ်းလတ်း

၁ ဂပ်၊ ပေးလု၊ ကခင်လွမ်းခင်၊ကလုင်၊**ဖြူးပီခင်** လဝ်းခလး၊ ပီခင်တမာခင်၊လဝ်းယေ၊သုခရိလုံ ခန့်၊ လံးပခင်ခင်းဂျ၊ ဂျးတီးဂျခင်းမုတ်းလင်၊တင်းလံ၊ ကခင်ယု၊ဂျးခင်း ဝီင်းကေးဇီတ်း၊ ကခင်ပီခင်ခပ် လိုဝ်းကခင်ယုမ်၊မတ်း၊ လဝ်းယေ၊သုခရိလုံ ခခေ ဂျ ကေး။ ဂျးသုဂျေးလူးကိတ်၊တင်းတင်ခင်မ် ကခင် ပီခင်မေးဂျးတီးလဝ်းပေးဂုတ်းဖြူးပီခင်လဝ်း ကိတ်၊ တင်း လဝ်းယေ၊သုခရိလုံ ခခေမီးခိုင်သုသေဂမ်း လုလ်း။

တင်းလီမင်၊ဂလု၊ခင်း လဝ်းယေ၊သု

၂ ဂျး ဖြူးပီခင်လဝ်း၊ ပေးလဝ်းယေ၊သုခရိလုံ၊ ကခင် ကိတ်းလုပခင်ထမ်၊မုမင်၊ဂလု၊ဂျးလိုဝ်းဂျးပိုင် ခင်း လွင်းတင်းကခင်လဝ်းသိုင်၊ဂခင်တင်း မိုင်းဂင် ဂျင်ခင်း လဝ်းခရိလုံ ခခေ၊ မီးမင်၊ဂလု၊ သေဂမ်း လုလ်း။ မခင်းလဝ်း လိုဝ်းဂီပ်းကပ်ဂုတ်း ဂျးတီးခင်း လဝ်းခရိလုံ လုလီမ်မိုဝ်းဂမ်၊**ဃာ၊ခန့်** ယင်းကမ်၊ပံ၊ ဧတ၊ကမ်၊ပံ၊မီးခခေခလး၊ ဂျးဂုတ်းလံးပီခင် ဂျခင်း မုတ်းလင်၊ခလး၊ ဂင်းလွတ်းတင်းကပျိုတ်း၊ ဂျးတီး ဃာ၊ခေးမခင်းလဝ်း ဂွမ်းပိုဝ်းမိတ်းတု၊လဝ်းခခေ ဂျ ကေး။ ဖြူးပီခင်လဝ်း လိုဝ်းဂီပ်းခဗကပ်ဂုတ်းဂျး လံးကရု၊လုဂ်း ဂွမ်းပိုဝ်း လဝ်းယေ၊သုခရိလုံ လွမ်း ဂျးခင်၊ကခင်လေ၊တခေး၊လဝ်း မီးကလုင်၊ခခေ ဂျ ကေး။ ဂုတ်းလံးယွင်းယေးလူးလူးလဝ်း ကခင် ကိတ်းလုပခင်တီးဂုတ်း ခင်းလုဂ်းလဝ်းကခင် မခင်း လဝ်းဂုတ်းခေး၊ခခေဂေး။ ဂျးတီးလုဂ်းလဝ်းခခေ ဂုတ်းလံးခမ်၊ကပ် ဂျေးလူးတင်းကခင်ထုတ်၊ခန့် ကပ် လုလ်းလုတ်းမခင်းလဝ်း ကခင်ပီခင်တင်း ကခင်ဂင်းလွတ်းတင်းကပျိုတ်း၊ မိခင်းခင်၊ဂျေး လူးလဝ်း ကခင်မခင်းလဝ်းဂျးပိုင်၊လု၊သတိဂျးလိုဝ်း ဂျးပိုင် ခခေခိုခင်းတီမ်ထုခင်းပုံ ဂျးတီးဂုတ်းကေး။ ဂျ မခင်းလဝ်း ဧပေးတီးဂုတ်း ကလုင်၊မခင်းလဝ်း ကခင်လိုဝ်းကခင်လမ်၊ ကခင်မီးခိုင်ဂျးခင်းဂျင်လုံမခင်း လဝ်းခခေဂေး။ တင်းကခင်လိုဝ်းကခင်လမ်၊ ခခေလမ်း ခင်းခိုင်၊ဂျ၊လု၊ကခင်လေးလုမ်၊ခခေ

မခင်းလဝ်းတင်းကပ် လွင်းတင်းကခင်မီးဂျးခိုင် ဂင်ဂျင် ဂျးခိုင်လိခင်မိုင်း တင်းသိုင်၊တင်းလုင် လုဂ်ခင်ပွင်းဂခေ ဂျးတီး လဝ်းခရိလုံ ကေး။ ဂွမ်း ပိုဝ်းမခင်းလဝ်း လိုဝ်းဂီပ်းခဗကပ်ဂုတ်းပုံ လုလီမ် မိုဝ်းကွခင်ခန့်ခခေ ဂုတ်းပီခင်ဂျေးကခင်ခမ်၊ကမုလ်၊ ခင်းလဝ်းခရိလုံခခေဂေး။ ဂျးခင်၊ကခင်တင်း ဂျမ်း၊တင်းပွင် ကလုင်၊လေ၊တခေး၊မခင်းလဝ်းမီး ခခေ မခင်းလဝ်းလီ၊ယင်၊ဂျိတ်းပီခင် တင်းသိုင်၊ တင်းလုင်ကေး။ လွင်းမခင်းလမ်း၊ လွင်းခင်၊ဂျိတ်း ဂုတ်းလိုဝ်းကခင်လံးမုင်းထူးမွင်းထူး လဝ်းခရိလုံ ခခေ တင်းလံးပီခင်လွင်းတင်းကခင်ယွင်းယေး မုခင်လဝ်းကေး။ ဂျးတီးမခင်းလဝ်းခခေ သုလံး ထွမ်းလံးခင်းသမ်၊မု၊တြေးကခင်ဝေး၊ တြေးသတင်း သိုဝ်းပျေ၊ ကခင်လဝ်းသိုင်၊ဂခင်တင်းတင်းကခင် ဧဂ၊ခွတ်းကပ် ခင်းတင်းကခင်ယုမ်၊မတ်း၊ လဝ်း ခရိလုံ ခခေသေယပ် လံးခမ်၊ကပ်တင်းကခင် ဝိလိုလ်း၊မုတ်းလင်၊လဝ်း ကခင်လဝ်းသိုင်၊ဂခင် တင်းဂတိတ်းခခေ တွတ်း၊တခင်းသိတ်းပုံယပ်။ ဝိလိုလ်းလဝ်းခခေ ပီခင်လရုခင်၊ကမုလ်၊ဂုတ်း တေး ထိုင်ဂွတ်းခိုင်၊ဂျ၊လု၊ ကခင်မခင်းလဝ်းထုတ်၊ကပ် ခပ်လိုဝ်းကခင်မခင်းလဝ်းထိုက်ပိုင်၊ ကိတ်၊တင်း လွင်း တင်းကခင်ယွင်းယေးမုခင်လဝ်း ခခေဂေး။

သူးတွင်းပုခင်း၊ဂင်၊လု၊

၁၅ ပိုဝ်းခခေခလး၊ ဂပ်လံးခင်း လွင်းတင်းကခင်သု ယုမ်၊ မတ်း၊ လဝ်းယေ၊သု ကိတ်၊တင်း လွင်းတင်းကခင် သုဂုတ်းဂျခင်းမုတ်းလင်၊ တင်းသိုင်၊တင်းလုင်ခခေ သေယပ် ဂပ်ကပ်လွင်းသု ယွင်းယေးဂျေးလူးလဝ်း ယု၊သေ၊သေ၊ခလး၊ ဂျိတ်းတင်းကခင်သူးတွင်းပထ ခေး၊ပုခင်းသုယု၊ကေး။ တီးဂျိတ်းကခင်ဂပ်သူးတွင်း ခခေလမ်း ဂျးပေးလဝ်းကခင်မုခင်ယု၊ခလးပီခင် ဖြူးလဝ်းဂုတ်းလဝ်းယေ၊သုခရိလုံ ခခေ ပခင်ပိုင်၊ လု၊တင်းလု၊ခခေ၊ ကခင်လင်းခတ်းမုင်၊လီးလွင်၊ ဂျုလ်းခခေ တီးသု၊ ဂျးသုလံးဂျုလ်းမခင်းလဝ်းလီလီ ဝါမ်းငါမ်း၊ ဂျးမာဂ်၊တု၊ဂျင်လုံသုသိုလီင်းလီ၊ ဂျးသု လံးဂျု လွင်းတင်းကခင်တင်းလံးမုင်းထူးမွင်းထူး ခင်းတင်းကခင်မခင်းလဝ်းဂျင်ကပ်သုခခေ ပီခင်လိုဝ်း ခင်၊ဂျိတ်း လွင်းကခင်မုခင်လေးလိမ်၊ကမုလ်၊လဝ်း

ကဆဲးဂုဏ်းမူတ်းလၢင်၊ တင်းလံာ် လံးခါမ်၊ ကပ်ဆဲးခဲ
 ၁၉ ယံ၊ ချေ၊ ဂျး၊ ဂျီ၊ တဆဲးခွင်းလင်းကဆဲးယံ၊ ချေ၊ လူင်
 လၢင် ကဆဲးမဆဲးလင်းကပ်တင်းဂျီင်းကဆဲးယံ၊ ချေ၊
 ခဆဲးပျးတီးဂျီင်း လိုင်းကဆဲးယံ၊ မၢတ်းဆဲးခဲ ယံ၊
 ၂၀ ချေ၊ ဂျး၊ ဂျီ၊ ခဆဲးလိုင်၊ ဂပ်ဂျီတ်းသူးတွင်းပထချေ၊
 ဂျေ၊ ၂၁ တဆဲးခွင်းလင်းဆဲးခဲ ပီဆဲးမဂျု၊ ဂျီင်းတဆဲး
 ခွင်းကျး၊ ခု၊ ချေ၊ ကဆဲးပွင်ဂျီတ်းဆဲး လင်းခရိလို
 ဆဲးတၢင်းကဆဲးမဆဲးလင်းဂျီင်း လင်းခရိလို လုဂ်သေ
 ၂၂ ဂျး၊ တၢင်းတံာ်ခိုဆဲးလိပ်မးဗလး၊ ဂျီင်းလံးယု၊ တီး
 ကဆဲးသုင်မျာတ်း၊ ဂျး၊ တီးဗံ၊ ချေ၊ မဆဲးလင်း၊ ဂျး၊ ဆဲး
 ၂၃ မိုင်းဂၢင်ဂျာပ် ကဆဲးသုင်မျာတ်း၊ ချေ၊ သေ လၢလီမ်
 ကဆဲးထွတ်းကဆဲးမျာတ်း၊ ကျး၊ ချေ၊ တဆဲးခွင်းတၢင်း
 ကဆဲးကုပိုပိုင်၊ တင်းသီင်းတင်းလူင်၊ ချေ၊ မု၊ လိုဝ်း
 သီင်ကဆဲးတၢင်းမီးပးလၢတ်းဆဲးလၢတ်းဆဲး၊ တင်း
 ၂၄ သီင်းတင်းလူင်ဆဲးခဲကျေ၊ ၂၅ ဖြးပီဆဲးလင်း၊ ကပ်
 လွင်းတၢင်းဂျးမီးတင်းသီင်းတင်းလူင် ချးပံးဂျး
 တံးတိဆဲးမဆဲးလင်း၊ ဂျီင်းမဆဲးလင်းပီဆဲးဂျီပ်ကဆဲး
 ကုပိုပိုင်၊ လွင်းတၢင်းဂျးမီးတင်းသီင်းတင်းလူင်
 ၂၆ ပုဆဲးလိုင်းလင်းကျေ၊ ၂၇ လိုင်းလင်းဆဲးခဲလမ်း၊ ပီဆဲး
 တူပ် လင်းခရိလို၊ ပီဆဲးတၢင်းကဆဲးယံတူပ်လီငါမ်း
 ဆဲးလွင်းတၢင်းတင်းသီင်းတင်းလူင် ဆဲးမဆဲးလင်း
 ကျေ၊ ၂၈

J

လူဝ်းတၢ်ကသၢ်းကဆဲးခွ်၊ ဆဲး
 လင်းယေ၊ သု

၁ ဖြးပီဆဲးလင်း၊ ဂျီင်းသုလိုင်းကဆဲးတံာ်ယု၊ ဆဲးတူလ
 ရှိတ်းကပျီတ်း၊ ကဆဲးထွမ်းလူလုးလေးဂီ၊ ကြးဗျး၊ မး
 ၂ ယု၊ ဆဲးကလုင်၊ ခုဆဲးကဆဲးကုပိုပိုင်၊ တဆဲးခွင်းကျး၊
 ဂျး၊ သု၊ ဂၢင်ဂျာပ် ကဆဲးပီဆဲး ဝိလိုလု၊ ကဆဲးဂျီတ်းဆဲး
 ၃ ခပ်လိုင်းကဆဲးတွပ်၊ ထီင်လိုင်းဆဲးခဲ၊ လံးကသၢ်း၊
 လိပ်းယံဝ်၊ ဂျီင်းဂျးမီးတင်းသီင်းတင်းလူင် မိုင်းကွဆဲး
 ဆဲးခဲ ထွမ်းလူလုးကလုင်၊ တူပ်ဂျး၊ ယု၊ ကလုင်၊
 လိုဗလး၊ ဗျး၊ မး၊ ယု၊ ဂျး၊ ဆဲးကျး၊ မဂုင်၊ ဂျီမ်းလူလုး
 ၄ ကဆဲးတင်းခပ်ဆဲးခဲလး၊ ထွမ်းလူလုးသု၊ ဝု၊
 ဆဲးခဲ လံးပီဆဲးကျေကဆဲးထိုက်ခါမ်၊ တၢင်းလိုမံးခွ်
 ၅ လၢဖြးပီဆဲးလင်းယံဝ်။ ဆဲးဝု၊ ဆဲးခဲသေကျေ၊
 ၆ ဖြးပီဆဲးလင်း၊ ကဆဲးတီမ်ဝံတင်းဂျု၊ ချေ၊ ဆဲး
 ထွမ်းလူလုးမဂျု၊ မိတ်းတၢ်၊ ကဆဲးမဆဲးလင်းဂျီပ်ဂျီင်း
 ၇ ဆဲးခဲလး၊ မဆဲးလင်း၊ ဂျီင်းဂျီင်းလိုင်းကဆဲးတံာ်ယု၊
 ဆဲးတူလရိုက်ကပျီတ်းဆဲး ခိုဆဲးလံးကသၢ်းလိပ်း
 လူလုးကဆဲးတင်း လင်းခရိလို ယံဝ်။ ဂျီင်းပိုင်းကျေလုး
 လင်းဂျုလုးလး၊ သုလံးဂျီင်းထိုင်တၢင်းကဆဲးခဲ၊

၆ ချွတ်းကပ်ကျေ၊ ၇ ဖြးပီဆဲးလင်း၊ ဂျီင်းဂျီင်း လုဂ်သေ
 ဂျး၊ တၢင်းတံာ်ခိုဆဲးလိပ်း လူလုးကဆဲးတင်း လင်း
 ယေ၊ သုခရိလို ဗလး၊ ပဆဲးတီးယု၊ တီးသင်းတီးဂျီင်း
 ၈ လူလုးကဆဲးတင်းမဆဲးလင်း၊ ဂျး၊ ဆဲးမဆဲးလင်းဆဲးခဲ
 ၉ ယံဝ်။ လွင်းမဆဲးလင်း၊ ခင်၊ ဂျီပ် မဆဲးလင်းတၢင်းဂျီင်း
 ကျေလုးမဆဲးလင်းကဆဲးခဲမိုဆဲးခဲ၊ ခဆဲး ထိုင်၊
 သု၊ မး၊ ဆဲးခို၊ ဂျး၊ လု၊ ဂျီမ်းလိုဆဲး ဆဲးတၢင်းကဆဲး
 ၁၀ မဆဲးလင်းဂျီတ်းကျေလုးတီးဂျီင်း ဆဲး လင်းယေ၊ သု
 ခရိလို ဆဲးခဲကျေ၊ ၁၁ ဂျီင်းပိုင်းတၢင်းယု၊ မၢတ်းဗလး၊
 သုလံးဂျီင်းထိုင်တၢင်းကဆဲးခဲ၊ ချွတ်းကပ် ဂျီင်းပိုင်း
 ကျေလုးလင်းကျေ၊ ၁၂ သုဂျီင်းထိုင်တၢင်းကဆဲးခဲ၊
 ချွတ်းကပ် ဂျီင်းပိုင်းတူပ်လင်းဂပ်၊ ကမ်၊ လို၊ ၁၃ ပီဆဲး
 ၁၄ ဖြးပီဆဲးလင်းဂျီင်းလုပဆဲးဂျီင်းကျေ၊ ၁၅ သုဂျီင်း
 ထိုင်တၢင်းကဆဲးခဲ၊ ချွတ်းကပ် ဂျီင်းပိုင်းတၢင်းဂမ်
 တၢင်းဂျာပ်တူပ်လင်းဂပ်၊ ကမ်၊ လို၊ ၁၆ ဂျီင်းခဲဗလး၊
 ဗု၊ လု၊ ဂျေ၊ ကမ်၊ မီးကဆဲးကဆဲးတၢင်းလံးကပ်၊
 ၁၇ ဝါပ်း။ ဂျီင်းပိုင်းလိုဆဲးခဲ၊ ဂျီပ်ဝု၊ ခဲလမ်း ဂျီင်းပီဆဲး
 ကျေကဆဲးမဆဲးလင်း၊ ဗာဆဲး၊ သၢင်းဂျီတ်းပီဆဲး ဆဲး
 လင်းယေ၊ သုခရိလို ဗလး၊ ဂျီင်းတၢင်းလံးဂမ်ဂျာပ်
 ၁၈ တၢင်းဂမ်တၢင်းဂျာပ်ကဆဲးလီကျေ၊ ၁၉ ခင်၊ ဂျီပ်ဂျီင်း
 တၢင်းလံးဂမ်ဂျာပ် ကဆဲးလီကဆဲးငါမ်းဆဲးခဲလိုင်
 ၂၀ ဖြးပီဆဲးလင်း၊ ခမးဂျီင်းပံးကွဆဲးတၢင်းယံဝ်။

ဂုဏ်းဂျီမ်းဂုဏ်းယေ၊ ဖြးပီဆဲးလင်း

၁၁ ပိုင်းခဲဗလး၊ ခုဂ်းလုလံးခံးလုထုပ်း လွင်းကဆဲးဝု၊
 မိုင်းဆဲးခဲ သုပီဆဲး ဂုဏ်းကမ်၊ ခပ်းဆဲးဗျေ၊ သု၊ ၁
 ကဆဲးလံးခါမ်၊ တၢင်းကဆဲးဂုဏ်းထိုင်ဂျီမ်းခပ် ဂျီင်းသု
 ၁၂ ဝု၊ ပီဆဲးဂုဏ်းကဆဲးကမ်၊ ခါမ်၊ တၢင်းကဆဲးထိုင်ဂျီမ်း
 ကဆဲးကပ်မိုင်းဂျီတ်းတီးတူပ်ခိုင်းဆဲးခဲကမ်၊ ဂျး၊ မိုင်း
 ၁၃ ဆဲးခဲ သုကမ်၊ ဂျီင်းလင်း လင်းခရိလို၊ ကမ်၊ ခပ်းပု၊
 ဆဲးမုဂ်းဆဲးလိုင်း ကီသုကျေ၊ ကမ်၊ လၢပ်းသီင်၊ ဂဆဲး
 တင်းဂတီလင်းဆဲးပတီလိုလု၊ ကြးဗလး၊ ကမ်၊ မီး
 ၁၄ တၢင်းမုင်းမုင်းလေးဂျု၊ မိုင်းထိုင်ဆဲးခဲ၊ ကဆဲး
 ကမ်၊ မီးဖြးဆဲးကျေ၊ ၁၅ ပီဂ်သမ် မိုင်းကွဆဲးခဲ
 ဆဲးခဲ သုမီးတီးကဆဲးဂီသေကျေ၊ တေးလိပ်ဆဲးလမ်း
 သုမီးဆဲး လင်းခရိလို ဗလး၊ ဂျီင်းမးတီးကဆဲးလမ်း
 ၁၆ ဂျီင်းပိုင်းလိုတ်း လင်းခရိလို ဆဲးခဲယံဝ်။ ပီဆဲးလိုင်
 ၁၇ ဆဲးခဲ၊ ဂျီပ်ဝု၊ ခဲလမ်း တူပ်မဆဲးလင်း၊ ပီဆဲးတၢင်းခဲမ်
 ပီဆဲးလင်းကဆဲးဂျီမ်း၊ ယုပီတ်း လမ်းတမ်၊ တိုင်းဗျေ
 ကုတ်၊ ခိုင်းဂၢင်ကဆဲးခဲကဆဲးခဲလး၊ ဂျီတ်းဂျီင်းသွင်
 ၁၈ မုဂ် ပီဆဲးမုဂ်လီပ် ဆဲးတၢင်းကဆဲးခဲပ၊ ပီတ်းသေကျေ၊
 ဆဲးတူပ်မဆဲးလင်း၊ ကဆဲးပီဆဲးပိုင်းလၢပ်းကြး ကဆဲး
 ၁၉ လၢပ်းသီင်၊ ဂဆဲးတင်း ခမးဂျုပတေ၊ တင်းလံာ်ဆဲး
 ၂၀ ကျေ၊ ၂၁ ဂီဆဲးကဆဲးမဆဲးလင်းလမ်း လွင်းခင်၊

၁၆ ဣဝ် တၢ်းလံးဂီၢ်တီးဂ္ၢ်းဂုၤခၢ်းသွင်မုၢ် ဣၤလံးပီၤခၢ်းဂုၤခၢ်း
 မွဲၤ၊ ဂၤတၢ်ခိုင် ခၢ်းမၤခၢ်းလၢဝ်း ဣၤလံးထုၢ်၊ မီၤခၢ်းဂုၤခၢ်း
 တၢ်းတြးပီၤခၢ်းလၢဝ်း ဣၤပိုဝ်းသၢ်လၢဝ်းတၢ်းခၢ်းခၢ်း
 သေယၣ် ဣၤတီးဂ္ၢ်းတၢ်းဇီတ်းတီၢ်တၢ်း၊ ယီၤခၢ်းကောၤ။

၁၇ မၤခၢ်းလၢဝ်းမၤ ဂၤတၢ်းလၢဝ်းတြး ကၢၤခၢ်းဂ္ၢ်းတၢ်း
 ဇီတ်းထၢတ်၊ ယီၤခၢ်းခၢ်း တီးသုၤလိၣ်းကၢၤခၢ်းမီးယု၊
 ဂၤတီးကၢၤခၢ်းဂီၢ် ကီၢ်၊ တၢ်း တီးသုၤလိၣ်းကၢၤခၢ်းမီးယု၊

၁၈ ဂၤတီးကၢၤခၢ်းလၢဝ်း ခၢ်းခၢ်းကောၤ။ ခၢ်းခၢ်းခၢ်းလၢဝ်း
 ဣၤပိုဝ်းမၤခၢ်းလၢဝ်းခၢ်း ဣၤပိုဝ်းမုၢ်သွင်လိၣ်း လံး
 ကၢၤခၢ်းကၢၤခၢ်းလံးခၢ်းလၢဝ်းဂၤတီးဂ္ၢ်းလၢဝ်း ခၢ်းဝိ

၁၉ လိၣ်လၢဝ်းကၢၤခၢ်းလိၣ်ခၢ်းကောၤ။ ပိုဝ်းခၢ်းခၢ်း သုၤပီၤခၢ်း
 ဣၤခၢ်းတၢ်း၊ တၢ်းခၢ်း၊ ဣၤခၢ်း ကၢၤခၢ်းလံးယၣ်။ ပီၤခၢ်းခၢ်း၊
 ကၢၤခၢ်းလံးယၣ်။ ပီၤခၢ်းခၢ်းခၢ်းလိၣ်ခၢ်းတၢ်း ဣၤခၢ်း
 မူတီးလၢဝ်း၊ တၢ်းလံးကောၤ။ ပီၤခၢ်းခၢ်းဂ္ၢ်းခၢ်းခၢ်း
 ယေးတြးပီၤခၢ်းလၢဝ်း ကၢၤခၢ်းခၢ်း၊ တၢ်းကၢၤခၢ်းထၢတ်
 ထီၣ်ခၢ်းခၢ်းခၢ်း၊ ဣၤတီးဂ္ၢ်းယု၊ ဂၤတီးခၢ်းခၢ်းဂၤတီးဂ္ၢ်း
 ကၢၤခၢ်းပီၤခၢ်းတၢ်းခၢ်းလၢဝ်း ကီၢ်၊ တၢ်း ပၤဂၤတီးဇီတ်း
 တၢ်းလံးခၢ်းခၢ်းကောၤ။ ငၢ်းဂၤတီးမၤခၢ်း၊ ဣၤခၢ်းလိၣ်၊ တိုၢ်ခၢ်း

၂၀ လၢဝ်း ပီၤခၢ်း လၢဝ်းယေး၊ သုၤခရိၣ် ကောၤ။ ခၢ်းလၢဝ်း
 ခၢ်းခၢ်း တိုၢ်ခၢ်းတၢ်းသီၣ်တၢ်းလၢဝ်း လၢဝ်းသီၣ်၊ ဣၤခၢ်းဝိ
 ခၢ်း ယၣ်၊ မၤ ပီၤခၢ်းပီၤခၢ်းမၤခၢ်းလၢဝ်းကၢၤခၢ်းမူတီးလၢဝ်း၊

၂၁ ပုၤခၢ်းလၢဝ်းတြးကောၤ။ ခၢ်းလၢဝ်းခၢ်းခၢ်းဂၤတီးခၢ်း
 တၢ်းကၢၤခၢ်းခၢ်း၊ ဣၤတီးယု၊ လူၤလၢဝ်းဂၢ် ပုၤခၢ်းလၢဝ်း
 ခၢ်း၊ ဣၤတီး တၢ်းပီၤခၢ်းတီးကၢၤခၢ်းတြးပီၤခၢ်းလၢဝ်း ကၢၤ
 တၢ်းဝိလိၣ်လၢဝ်း၊ ခၢ်းဂၢ်းတၢ်းယု၊ ခၢ်းခၢ်း ကောၤ။

၃

**ပေးလု ပီၤခၢ်းတၢ်းခၢ်းလၢဝ်း
ပုၤခၢ်းဂုၤခၢ်းတၢ်းလိၣ်တၢ်းခၢ်း**

၁ ဣၤပိုဝ်းလၢဝ်းလၢဝ်းတီးဂီၢ်ခၢ်းခၢ်းလၢဝ်း ဣၤ ပေးလု၊ ယု
 တုၢ်ခၢ်းခၢ်း လၢဝ်းယေး၊ သုၤခရိၣ်လိၣ် လံးခၢ်း၊ တုၢ်ခၢ်းခၢ်း
 ပုၤခၢ်းသုၤ လိၣ်းကၢၤခၢ်းပီၤခၢ်းဂုၤခၢ်းတၢ်းလိၣ်တၢ်းခၢ်း၊ ဣၤ
 ၂ ခၢ်းခၢ်းကောၤ။ ဂၤတီးခၢ်း၊ ကၢၤခၢ်းသုၤလိၣ်း ဣၤဂၤတီးဂ္ၢ်း
 ဩၤပီၤခၢ်းလၢဝ်း ကၢၤခၢ်းမၤခၢ်းလၢဝ်းထွၢ်လၢဝ်းဂၤတီးဂ္ၢ်း
 ၃ သုၤသေခၢ်း ပၤခၢ်းတီးဂၢ်ခၢ်းကောၤ။ လၢဝ်းတၢ်း
 ခၢ်းလၢဝ်း ဂၤတီးခၢ်း၊ ကၢၤခၢ်းဂၢ်တီၢ်ခၢ်းဝိယၣ်ကီၢ်တီးခၢ်း
 မိုဝ်းကၢၤခၢ်းတၢ်းခၢ်း ဩၤပီၤခၢ်းလၢဝ်းကၢၤခၢ်းတၢ်းပျး
 တီၢ်ခၢ်းလၢဝ်းခၢ်း ခၢ်းပျးလၢဝ်းတၢ်းကၢၤခၢ်းလိၣ်ကၢၤခၢ်း
 ၄ လၢဝ်း၊ တီးဂၢ်ကောၤ။ ပေးလုဇၢ်တီးတုၢ်ခၢ်းလိၣ်ခၢ်းခၢ်း
 လိၣ် သုၤတၢ်းဂုၤလၢဝ်းကၢၤခၢ်းတၢ်း ဣၤဂုၤလိၣ်လၢဝ်းတၢ်း
 ကၢၤခၢ်းလိၣ်ကၢၤခၢ်းလၢဝ်း လၢဝ်းခရိၣ် ခၢ်းခၢ်းကောၤ။

၅ ခၢ်းခၢ်း၊ ဂၤတီးဂ္ၢ်းလၢဝ်း၊ တီးဂီၢ်ခၢ်းခၢ်း မၤခၢ်းလၢဝ်းကၢၤ

ခၢ်းပျးတၢ်းကၢၤခၢ်းလိၣ်ကၢၤခၢ်းလၢဝ်း၊ တီးဂုၤခၢ်းတၢ်း
 လံး မိုဝ်းလိၣ်ခၢ်းခၢ်း၊ ကၢၤခၢ်းမၤခၢ်းလၢဝ်းကၢၤခၢ်းဝိလိၣ်လၢဝ်း၊
 လၢဝ်းသေခၢ်း ယုလၢဝ်း၊ ကၢၤခၢ်းခၢ်းတီးတၢ်းခၢ်းခၢ်း
 လၢဝ်းကၢၤခၢ်းမူတီးလၢဝ်း ကီၢ်၊ တၢ်း ဂၤတီးပၤဂၤတီး
 ၆ ဇီတ်းတၢ်းလံးခၢ်း၊ တောၤလိၣ်ခၢ်း။ တၢ်းကၢၤခၢ်းလိၣ်
 ကၢၤခၢ်းလၢဝ်းခၢ်းခၢ်းလၢဝ်း ဣၤခၢ်းတၢ်းလိၣ်တၢ်းခၢ်း
 တၢ်းလံး လံးခၢ်း၊ ကၢၤခၢ်းလၢဝ်းလၢဝ်းခၢ်းတၢ်း ဣၤခၢ်း
 ယုတၢ်းလံးယု၊ ပီၤခၢ်းတုၢ်ကၢၤခၢ်းလိၣ်ခၢ်းခၢ်းယု၊
 သေခၢ်း။ လံးသုၤခရိၣ်သၢ်ခၢ်း၊ ဣၤတီးလၢဝ်းယု၊ ခၢ်း လၢဝ်း
 ခရိၣ်လိၣ် ဣၤပိုဝ်းတြးသတၢ်းသုၤပျးခၢ်းခၢ်းကောၤ။

၇ ဣၤလံးထီၣ်ပီၤခၢ်းတြး ကၢၤခၢ်းဂၤတီးဂ္ၢ်းတြးခၢ်း
 ဂၤတီးခၢ်း၊ ကၢၤခၢ်း လံးခၢ်း၊ ကၢၤခၢ်းထွၢ်တြးပီၤခၢ်းလၢဝ်း
 ကၢၤခၢ်းမၤခၢ်းလၢဝ်းကီၢ်တီးလုပၤခၢ်းတီးဂၢ် လၢဝ်းဂၤတီးခၢ်း
 ၈ ကၢၤခၢ်းတၢ်းခၢ်းလၢဝ်းပွၤဂီၢ်တီးခၢ်းခၢ်းယၣ်။ မၤခၢ်း
 လၢဝ်းပၤခၢ်းထွၢ်ခၢ်းခၢ်းတီးဂၢ်။ ကၢၤခၢ်းပီၤခၢ်းဂၤတီး
 ယီၤခၢ်းခၢ်းခၢ်းလိၣ်ခၢ်းခၢ်း၊ သေ ဂၤတီးကၢၤခၢ်းလိၣ်သေပီၤခၢ်း
 ဂၤတီးခၢ်းဂုၤခၢ်းမူတီးလၢဝ်း၊ တၢ်းသီၣ်တၢ်းလၢဝ်း ခၢ်း
 ခၢ်းလၢဝ်း။ ဣၤဂၢ်လံးဂၤတီးဂ္ၢ်းလၢဝ်းတြးသတၢ်းသုၤပျး
 ၉ ပျးလၢဝ်းခရိၣ်လိၣ်။ ကၢၤခၢ်းလိၣ်တၢ်းခၢ်းလိၣ်တၢ်း
 ခၢ်းခၢ်းခၢ်းခၢ်းခၢ်းခၢ်းခၢ်းခၢ်းခၢ်းခၢ်းခၢ်းခၢ်း
 ခၢ်းခၢ်းခၢ်းခၢ်းခၢ်းခၢ်းခၢ်းခၢ်းခၢ်းခၢ်းခၢ်းခၢ်း
 ၁၀ သီၣ်တၢ်းလၢဝ်းခၢ်းခၢ်းယၣ်။ ဣၤပိုဝ်းလိၣ်ခၢ်းခၢ်း
 ခၢ်းခၢ်းခၢ်း။ လၢဝ်းခၢ်းခၢ်း၊ ဣၤဂၢ်လံးခၢ်းခၢ်း
 လံးထၢတ်၊ သုၤတီးဂၤတီးဂ္ၢ်းဂုၤခၢ်းတၢ်း
 ၁၁ ဂၤတီးခၢ်း၊ တၢ်းလံး ဂၤတီးခၢ်းဂၢ်ဂၢ် ဣၤပိုဝ်း
 လိၣ်လၢဝ်းခၢ်းခၢ်းခၢ်းခၢ်း မၤခၢ်းလၢဝ်းကၢၤခၢ်းဂၢ်
 ယေး၊ သုၤခရိၣ် ခၢ်း ဣၤတီးဂ္ၢ်းတၢ်းဂၤတီးဂ္ၢ်း၊ တၢ်းပွၤ
 ၁၂ ထၢတ်၊ ဝရၢ်ခၢ်း တီၢ်ထုၤခၢ်းကောၤ။ ဣၤပိုဝ်းတၢ်း
 ကၢၤခၢ်းယု၊ မၤတီးဂၤတီးဂ္ၢ်းခၢ်းမၤခၢ်းလၢဝ်းခၢ်းခၢ်း
 မီးလိၣ်ကၢၤခၢ်းဂၢ်ဂၢ် လံးကၢၤခၢ်းကၢၤခၢ်းလံးသုၤ
 လၢဝ်းခၢ်းခၢ်း မၤခၢ်း၊ ကၢၤခၢ်းတၢ်းကၢၤခၢ်းမၤခၢ်း
 ၁၃ လုခၢ်းကောၤ။ ပိုဝ်းခၢ်းခၢ်း မိုဝ်းကၢၤခၢ်းသုၤခၢ်း
 ခၢ်းတၢ်းခၢ်းခၢ်း ကၢၤခၢ်းဂၢ်လံးခၢ်းခၢ်းခၢ်း လု
 ယု၊ ပေလုလု။ လၢဝ်းတၢ်းခၢ်းခၢ်းလၢဝ်း ပီၤခၢ်းမူခၢ်း
 သရေ၊ ကောၤ။

ကီၢ်ခၢ်းခၢ်းခၢ်းဝိလိၣ်လၢဝ်း၊ မူတီးလၢဝ်း

၁၄ ဣၤပိုဝ်း လၢဝ်းတၢ်းကၢၤခၢ်းတၢ်းမၤယုခၢ်းခၢ်း
 ဣၤခၢ်းခၢ်းမူပုၤသုၤတၢ်း ဂၤတီးဇၢ်၊ ခၢ်းပျးလၢဝ်းဂၢ်
 ၁၅ လၢဝ်းယေး၊ သုၤခရိၣ် ကၢၤခၢ်းပီၤခၢ်းလၢဝ်းကၢၤခၢ်း

ပခင်သီင် ဂျးတီးဂုခင်းဂိုခင်းဂုခင်းယေး တင်းသီင်; တင်းလူင် ကခင်မီးဂျးခိုင်ဂင်ဂျာပ် ကိတ်,တင်းဂျး
 ၁၆ ခိုင်လိခင်မိုင်းခေခေယူ,ကောျး။ လွင်းကခင်သူး တွင်းခေခေလမ်း လွင်းခေင်,ဂိုပ် မခင်းလင်းတန်း ကိတ်းလူပခင်တီးသူ မိခင်းလွမ်းဂျးခေင်,ကခင်မခင်း လင်းတိမ်ထုခင်းခေခေခေခေကျေး။ ဂျးဂုခင်း ဖေံ,တင်းခင်းသူမီးဂိုင်းမခင်းခိုင်, ဂွမ်းပိုင်းဝိလိုလ်, ၁၇ လင်းသေဂမ်း။ ဂျး လင်းခေရိလ် လံးဂိုင်းတပ်းယူ,ဂျး ခင်းဂွပ်လ်သူ ဂွမ်းပိုင်းတင်းယုမ်း,မာတ်; သေဂမ်း။ ဂျးသူမီးတင်းကခင်ဖုတ်,သွမ်းယူ, ခင်းမိတ်;တျ, တင်းကခင်ခေတ,ချူးငင်းဂျးဂိုင်းဂိုင်းဝိသေယပ် တတ်; ခိုင်, ဂျးလံးဂျးဂိုင်းခေကျေးယုမ်းခေကျေးပွတ်း ကခင်သင် ၁၈ ကခင်လိုဂ်မိတ်;တျ,လင်းခေရိလ် မိုခေလိုဝ်ခေင်,ဂုခင်း မူတ်းလောင်,တင်းသီင်;တင်းလူင်ခေခေခေလေး ဂျးမိတ်; တျ,လင်း ကခင်ကပ်တင်းလုခေင်,တုင်လင်းဂပ်, ၁၉ ကမ်း,ဂျးလံးခေခေသေဂမ်း။ လွင်းခေင်,ဂိုပ် သူတန်း တိမ်ဝိတ်တင်း တင်းကခင်ခေကျေးပိခေင်လင်းတိမ်ထုခင်း ဂျးမီးတင်းသီင်;တင်းလူင်ခေခေခေခေ ဂပ်သူးတွင်း ၂၀ ပခင်သူယူ,ကောျး။ ဂျးမခင်းလင်း လွမ်းခေင်,တခင်း ခုင်းမခင်းလင်း ကခင်တတ်;ခိုင်,လံးခေခေ ဂျးလံး ဂိုတ်းကခင်ယိုင်;ခိခင်းယု,ခေ,သေ ဂျးကခင်ဂုင်း ဂျးမီး,ပွင်တွင်းပခင်,ခေခေ ယုတ်ယွင်းယု,ခေ,ဂျးခင်း လိုင်းလင်း ဂွမ်းပိုင်း လင်းယေ,သူခေရိလ် ဂျးဂမ်း, ဖေံ,သိုပ်,သိုပ်,တမ်းတမ်းသေဂမ်းလူလ်;။ ကျးမိခင်း။

၄

တင်းကခင်ပိခင်ကခင်လိပ်ဂခင် ခင်းပိလိုလ်,မူတ်းလောင်,လင်း

၁ ဂပ်။ ကခင်လံးခမ်း,တုင်းခိခင်း ဂွမ်းပိုင်းလင်းခေကျေး ခေ တိုင်းယုင်းလူင်းကပ်သူ ဂျးသူလံးဂမ်းလံးဂျးဂိုင်း ကခင်သင်,ထုတ်,လိငမ်း လွမ်းခေင်,ကခင်သူလံး ခမ်း,ကပ် ဂျေးလူးတင်းကခင်မခင်းလင်းဂွင်ကပ် ၂ ခေခေကျေး။ ကွခေခေတိမ်ဝိတ်တင်း တင်းကခင် ဂွပ်လ်ချူးတိမ်, ခင်းဂျးလိုဝ်ဂျးပိုင်။ တင်းကခင်ခေခေ သိမ်,ကုခင်း,ကွခေ, တင်းကခင်လ်ယိုခင်းလ်ယုမ်း လိုင်းခေခေသေယပ် မီးတင်းကခင် ဂေ့ခေခေခေလေး ဂေ့ခေခေ; ပျးတင်းလ်မိတ်;တျ,ယိုခေခမ်း,ဂခင်သေ ၃ ခေလေး ကပ်ဂိုင်းခတ်းလ် ဂျးလံးကပ်တင်းကခင်မတ် ဂိုင်းမတ်ဂွမ်း ကခင်သင်,ထုတ်,ခေခေသေယပ် ဂိုတ်း ဂေ့ဂိုတ်းသေ; ဖေ့မိတ်ခေ ခင်းပိလိုလ်,လင်းခေခေ ၄ တျ။ ဂျးခေင်,ကခင် သူလံးခမ်း,တင်းကခင်ဂွင် ကပ်သုင်းသျှ,ဂျးခင်း တင်းမုင်းထူးမွင်းထူးပိုင်

၅ ခိုင်;ဂုလ်းခေခေ။ မီးတုင်ကခင်လိပ် မီးပိလိုလ်,လင်း ပျးလိပ် မီးလင်းပျးလိပ် မီးတင်းယုမ်း,မာတ်;ပျး ၆ လိပ် မီးပုတ်တိုလမ်း,ပျးလိပ် မီးခေကျေးပိခေင်လင်း ကခင်ပိခေပေျးတင်းသီင်;တင်းလူင်ပျးလိပ် ကခင် မီးဂျးခိုင်ဂုခင်းတင်းသီင်;တင်းလူင်။ မီးလွတ်,တုင် ယူ,ဂျးတီးဂုခင်းတင်းသီင်;တင်းလူင်။ ဂျးခင်းဂုင်း ၇ တင်းသီင်;တင်းလူင်ခေခေကျေး။ ခင်းတျးခေခေသေ ဂေ့ကျေး ဂုင်းလံးခမ်း,ကပ်ဂေ့ကျေးလင်း ဂုင်းဖေ့ဂုင်း မခင်း လိတ်လိတ်ယု,ယု, လွမ်းဂျးခေင်,ကခင်လင်း ၈ ခေရိလ် ပခင်သူဂေ့ကျေးလူးခေခေယပ်။ မိခင်းလိုဝ်ခေင်, ကခင်မျးခင်းဂျးမီးလိပ်;ခေလေးတျးလမ်း- မခင်းလင်း ခိုခင်းဂျး,ဂျးတီးကခင်သင်ခေခေသေယပ် ပျးကပ် ဂုခင်းဂျး,ခေခေခေ, ကခင်လံးခမ်း,တင်းကခင်တို ကပ်ဂျး,လိုင်းခေခေသေလေး ပခင်သူလမ်းတီးခပ် တင်းလံးယပ်။ တျးခေင်,ခေကျေး။

သူဂေ့ကျေးလူးပိလိုလ်,မူတ်းလောင်,လင်း

၉ မိုင်းကခင်တျး ခိုခင်းဂျး, တျးခေင်,ခေခေခေ။ ခွဲးတျး မခင်းလင်းလူင်းမျးဂျးတျးတီးလိခေခေခေယပ် ကမ်း, ၁၀ လ်းဂိုပ်။ ဂေ့ကျေးလူင်းမျးခေခေ ပိခေင်တင်,ဂေ့ တင်,ဂုခင်းကမ်း,လ်း။ ပိခေင်ဂေ့ကျေးခိုခင်းဂျး,ခေလေး ပုခေပံလိတ်လွမ်းဂင်ဂျာပ် ဂျးမီးတင်းသီင်;တင်းလူင် သေယပ် ဂျးလံးတိမ်ဂျး,ခင်းတင်းသီင်;တင်းလူင် ၁၁ ခေခေကျေး။ မခင်းလင်း ပိခေင်လင်းကခင်ခမ်းဝိ မင်းဂေ့ ဂျးလံးကရု,တမခေင်,လင်း မင်းဂေ့ ကရု,ပရေးဇီတ်း မင်းဂေ့ ကရု,ဩ,ပွင်သျှ, သခေ, မင်းဂေ့ ကရု,ဩ,ကုတ်လိုင်းလင်း မင်း ဂေ့ ဩ,ကခင်သွခေဂျးမီးလိပ်; ဂုင်းဖေ့ဂုင်းမခင်း ၁၂ ဂျးလံးခေမီးဂုခင်းခေကျေးပိခေင်လင်းတင်းလံး ပုခေ; လွင်းခေင်,ဂိုပ် တန်းခေတ,ဂိုတ်းတုင် လင်းခေရိလ် ၁၃ ခေခေကျေး။ လွင်းတင်းလိုင်းခေ တန်းပိခေတေျ, ထိုင်ဂွတ်; ဂုင်းဂျးမီးတင်းသီင်;တင်းလူင် ခိုတ်း ထိုင်ဂျးတီးတင်းယုမ်း,မာတ်; ကိတ်,တင်း တင်း ကခင်ဂူလင်းလုင်းလင်း မိုခေမိုခေခေခေခေလေး ထိုင် ပိခေဂုခင်းယု,ဂုခင်းခေ, ခင်းပမေ,ခေ, တင်းကခင် ၁၄ လင်းခေရိလ် တိမ်ထုခင်းခေခေကျေး။ လွင်းမခင်း လမ်း။ ဂမ်းလိုခင်းမျး ခေင်,ဂိုပ်ဂုင်းတန်းကမ်း,ပိခေ လုင်းကွခေ, ကခင်လင်းမေ့ယုမ်း,ဂေ့ကျေးတျးတျ, ကခင်ပိုခင်းတင်,ဂေ့ ကပ်တင်းပရိခေယပ်,ပိတ်လိခေ လာတ်;လုင်းဂုခင်း ဂျးဂျးခင်းကပျိုတ်းခေလေး ဂျးဖေ့ ၁၅ ဂျး,ဂျးတီးဂျးလိခေခေခေကျေး။ ကပ်တင်းလ်မိတ်; တျ,သေခေလေး လာတ်;လွမ်းသမ်း,မေ့,တြေးတျ။ ဂုင်း တန်းလံးယု,မျးဂျးခင်းဂျးလိုဝ်ဂျးပိုင် ဂျးတီးဂွပ်ဂုင်း ၁၆ ကခင်ပိခေ လင်းခေရိလ် ခေခေကျေး။ခင်းမခင်းလင်း

ခေခေ တင်းတုပ်တင်းခင်း လုပ်,ဂီၢ်ခေတင်းလံာ်
ဇီ,ဗွေမ့မတ်ဗွတ်,လွမ်းခေခေလး; ဧတ,ဂီၢ်တီးလူလ်း;
ဂခေခေတင်းဂုၢ်မိတ်တီးတၢ, ဂှင်းဗွေဂှင်းမခေခေကေား။

**လုပ်တၢကသၢ်း
ကခေခေ,တင်းကခေခေ,**

- ၁၇ ပိုဝ်းခေခေလး; ဂမ်းလိုခေခေ ခေခေ,ဂိုဝ်သုတၢ်ဂမ်းကမ်း,ဂမ်း
ကမ်း,ဂျာင့် မိုခေခေလိုင်ခေခေ,ဂုခေခေတၢင်,လိုင်တၢင်,ခိုဝ်း
ကခေခေယင်းဂိုတ်ယင်းဂျာခေခေ,တင်းလံာ် မီးလုံကခေခေ
မဝ်မၢင်း;သေခေခေ;ဂမ်းဂျာင့်ခေခေလိုင် ဂဝ်ကဝ်တင်း
ကခေခေလင်း;ဗြးခေခေ; သင်,လၢတီးဂျာ,ကေား။
- ၁၈ တၢင်းဂူတၢင်းဂုခေခေခေခေခေ လပ်းသိုင်,ပုံခေခေ; ခဝ်
လံး;ဗာတ်,ယၢခေခေခေတင်း ကသၢ်းဗြးပီခေခေလင်း;
ခွပ်;ပိုဝ်းခေခေကမ်း,ဂူဂျာ;သင်လၢလးလးခေခေ; ဂူဝ်လုံခေခေ
၁၉ ဂီခေခေ,ခေခေခေခေခေ။ ခဝ်ခေခေ ကမ်း,မီးတၢင်းကခေခေ
ဂူဝ်ကခေခေဂံာ်။ ကဝ်တုပ်လင်းဂဝ်,ကၢပ်;ဂျာ;ခေခေခေခေ
ဂိုလေ,သၢ, ဂှ်းလံး;မီးလုံကခေခေလင်းလွံးဂိုင်းယံ,ခေခေ
၂၀ ဂီတီးကခေခေဂှ်းဂိုဝ်, ဂှ်းလိုင်ဂှ်းပိုင်ကေား။ သုသုခေခေ
ကဝ်တြးလင်းခေခေလုံ ဂှ်းလံး;ပီခေခေလိုင်ခေခေ,ခေခေ
၂၁ ကမ်း,လုံ;။ သုလံး;ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
ခမ်း,ကဝ်ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
၂၂ မၢ,တြးမီးခေခေ လင်း;ယေ,သု ခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
ပီတီးဂုခေခေခေ,သု ကခေခေတု,ခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
လေးဗြးကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
၂၃ ကခေခေသုဂျာ,မၢ;ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
ဂှ်းမီးဂူဝ်လုံ
၂၄ သေဗြးကခေခေခေ,တၢ။ ကဝ်တင်းပၢ,ရမီ,တၢင်းကခေခေ
သိုဝ်းတေ, တၢင်းကခေခေမူတီးလၢင်, ကခေခေလၢပ်;
သိုင်,ဂခေခေတင်းသမ်း,မၢ,တြး ကခေခေဗြးပီခေခေလင်း;
၂၅ ဗာခေခေ,သၢင်းဂီတီးပီခေခေခေခေ ခေခေခေခေခေခေ။ ပိုဝ်းခေခေ
ခေလး; ဧပ,ပီတီး;ခွမ်းမူသု,သေယဝ် ဂေခေခေခေခေခေ
ဂေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
၂၆ ကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
ဂှ်းပီခေခေခေခေ,ဂျာ,ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
လုံမီးခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
လုပ်;ဝခေခေခေခေခေခေ ဂှ်းတၢင်းလုံမီးခေခေခေခေ
တၢ။ ယၢ,ပေပခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
၂၇ ဂှ်းဂေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
ယင်းကမ်း,လဂ်ကမ်း,လွမ်းခေခေ; ကဝ်တင်းမိုဝ်းတုပ်
လင်းဂဝ်, ဂီတီးတၢင်းဂီတီးကခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
လံး;မီး ပုခေခေ;ကခေခေတၢင်းလံး;မိုင်,ပခေခေ တီးခေခေ
၂၈ ကခေခေယၢ်;ကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
ယၢ,ပေဂှ်းခွမ်း
၂၉ ကခေခေဂှ်းကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
လံး;ကွဂ်,ဂျာ;ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
သေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
လၢတီး;ခွမ်းကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
ပုခေခေ;ကခေခေတၢင်းခေခေ,ဂီတီး ဂှ်းလံး;ပွင်ကေခေခေ
ခေခေ

- ၃၀ လိုဝ်းကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
ပေဂှ်းပီခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
တခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
၃၁ ထုတ်,ကဝ်သုခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
လံး;လိပ်းလုံ။ ဧပ,ပီတီးတၢင်း
ကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
လုံမီးလုံလုံလုံ, တၢင်းကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
တၢင်း
ကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
ပိုခေခေ; ဂီတီး,တင်း တၢင်းကခေခေခေခေခေခေခေ
၃၂ လိုဝ်းခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
ဂှ်းမီးတၢင်းကခေခေ ဂေခေခေခေခေခေခေခေခေ
ဂေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
ဂီတီး;ဗြးလူးတီးဂခေခေ။ တၢင်းကခေခေခေခေ
လူဂှ်ပီခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
တၢင်းကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
မိုခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
ဗြးပီခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
သုခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ

၅

**တၢင်းဂီတီးကခေခေခေခေ
တၢင်းဂီတီးကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ**

- ၁ ခေခေ,ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
လိုင်ခေခေ,ကခေခေသုပီခေခေခေခေခေခေခေခေ
ဗြးပီခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
၂ ပီခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
ခွၢ,မၢ;ယု,ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
မိုခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
လင်း;ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
ဂှ်းဂှ်းခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
မခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
လိုင်ခေခေ, တၢင်းသၢ်;ဂၢပ်;ပုဂ်
လေ, ကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
၃ ဗေ,ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
လိုင်ခေခေ,ကခေခေ
ပီခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
သုတၢင်းလံး;ဝေ;ပီတီး
တၢင်းကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
သိုင်,ဂခေခေတင်း တၢင်းကခေခေခေခေ
မေ,ထုင်,ကခေခေခေခေ,တြး။ တၢင်းကခေခေခေ
လေ,သု, ဂှ်းဂိုဝ်, တၢင်းကခေခေခေခေခေခေခေ
ဗြးပီခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
၄ ဂေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
ဝေ;ပီတီး;ခွမ်းကခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
ခွမ်းကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
ဂီတီးပျၢ်;ဂီတီးခေခေ ကခေခေခေခေ,လီကမ်း,ထုင်,
လိုင်; ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
သေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
၅ လူးလင်း;ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
သုကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
ဝၢ; ဂေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
မေ,ထုင်,ကခေခေခေခေ,တြး။ ဂေ
ကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
လွင်း;တၢင်းကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
ဂှ်းဂိုဝ်, ဂေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
ဗြးပီခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
၆ ဂေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
ယၢ,ပေဂှ်းဗြးလုံသေဂေခေခေခေခေခေခေ
ကဝ်တင်း
ခွမ်းကခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
ပီတီးလီခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
ခွပ်;ပိုဝ်း
လွင်း;တၢင်းလိုင်;ခေခေခေခေခေခေခေခေ
တၢင်းလုံမီးခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
ပီခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ
လင်း; ဂှ်းထိုင်ဂျာ;ခေခေခေခေခေခေခေခေ
လၢင်း
တုပ်,လၢင်းထိုင်လိုင်;ခေခေခေခေခေခေခေ
ပိုဝ်းခေခေခေခေ

၈ ယာ,ပေဂ္ဂမ်းပွင်းဂခင်တင်းခပ်။ မိုဝ်းကွခင်ခခေင် သူ ပီခင်ကခင်လင်းသိုင်,ကေား။ တေားလီဝ်ခန့်လမ်း သူ ပီခင်ကခင်လီင်းခင်းလင်း;တြေးကေား။ ပိုဝ်းခခေင်လေး;
 ၉ ယူ,သင်းလိုဝ်ခခေင်,လုဂ်းကခင်လီင်းခခေင်တော့။ မာဂ်, ကခင်လီင်းလမ်း ပီခင်တောင်းကခင်လီင်းခခေင်ဂိုဝ်း ဂွေးလိုဝ် ဂွေးပိုင်။ တောင်းကခင်သိုဝ်းတော့, တောင်းကခင်ပွဲသီတံး;
 ၁၀ လာ,။ လိုဝ်းခခေင်ကေား။ လွင်းတောင်းကခင်ထုဂ်,လုံ လင်း;တြေးလမ်း ပီခင်လွင်းတောင်းလိုဝ်ခခေင်,ပိုဝ် ကခင်
 ၁၁ ဝါးခခေင် ကွခင်ကခင်သွခင်ကပ်တော့။ ကခင်,ခပ်;ပုး ခခေင်တောင်းကခင်လင်းသိုင်,ဂခင်တင်း ကခင်လင်း သိုင်, ကခင်ကခင်,မီးကဂျုဝ်းလိုဝ်းခခေင်ဂုလ်းကခင်, ဂါး။ ယင်းခခေင်ပျာဂျီတံး;လွင်း;တောင်းလိုဝ်းခခေင်
 ၁၂ တော့။ လွင်းမခင်းလမ်း လွင်း;တောင်းကခင်ဗုလ်, ကွဂ်,ခခေင်ပျာ တောင်းဂိုဝ်းကခင်ခပ်ဂိုဝ်းခခေင်လင်း သိုင်,ခခေင် ယင်းပီခင်တောင်းကခင်လီဝ်ကွဂ်းလီကောံ
 ၁၃ ယူ,ကေား။ ကခင်လီင်း ဂိုဝ်းဂွေးဂါးမီးတင်းသိုင်; တင်းလူင်ထိုင်,သုးမုးကေား။ ဂါးမီးတင်းသိုင်; တင်းလူင်ခခေင်ကေား လံးထိုင်,သုးမုး ခွပ်;ပိုဝ်း
 ၁၄ ကခင်လီင်းကေား။ ပိုဝ်းခခေင်လေး; ကခင်မုးခခေင်ဂျါမ်း လိဂ်းခခေင်ဝါးလမ်း- ကော့ကခင်ခခေင်လင်းယူ, ကိုလ်း။ တိုခခေင်,မုးတော့။ လုဂ်းတောင်းတံးခိုခခေင် လိဂ်းတော့။ ပေးဂိုဝ်းလိုဝ်ခခေင်,ခခေင်လိုဝ်။ လင်း; ခရိုလုံ တမ်းပခင်ကခင်လီင်းတီးမုးကော့။ ဝါးခခေင်,
 ၁၅ ခခေင်ကော့။ ပိုဝ်းခခေင်လေး; ယာ,ပေပီခင်လိုဝ်ခခေင်,ခပ် လိုဝ်းကခင်ကခင်,မီးပိုင်,လု,ခခေင်။ ပီခင်လိုဝ်ခခေင်, ခပ်လိုဝ်းကခင်မီးပိုင်,လု,ခခေင်လေး; ကသားလိဂ်း
 ၁၆ ဂျာ,တော့။ ခွပ်;ပိုဝ်းခခေင်,ဝခင်းဂါး,လု,တော့;လီဝ်ခခေင် ဂျာယွတ်;ခခေင်,လေး; ကပ်ကခင်,ကခွာင်ဂိုဝ်းကခင်
 ၁၇ လီကခင်လမ်းတော့။ ပိုဝ်းခခေင်လေး; ယာ,ပေပီခင်ဂုခင်း ဝိုင်း။ ပီခင်ကော့ကခင်ခခေင်;လုလေး; ဂွေးလွင်းကလုဝ်,တြေး
 ၁၈ ပီခင်လင်း;မီးလိုဝ်ဂိုဝ်းခခေင်တော့။ ပု,ပေမခင်းခခေင်လ ပိတ် ကခင်ဂွေးလု,သုမ်းခခေင်။ ဂွေးလံး;တံးပိုဝ်းတင်း
 ၁၉ ဝိလိုလ်,လင်း;တော့။ ကော့ခခေင်;လေး;ကော့ခခေင်; ခခေင်, ဂခင်ဂခင် ကပ်တင်းတောင်းကခင်ဂိုဝ်းခခေင်,သု,လမ်း, ဂျါမ်းထမ်း,မု,သေလေး; လားတော့,ဂခင်တော့။ ကွခင်ဂခင်မီးတင်းလုံကခင်ကခင်;ကွခင်, ကိုခခေင် ယွင်းသေလေး; ဂိုဝ်းခခေင်ဂါး;တီး;ခခေင်,ခခေင်;တြေး ပီခင်လင်း;တော့။
 ၂၀ ခခေင်လွင်း;တောင်းဂါး;မီးတင်းသိုင်;တင်းလူင် ကွခင် ဂခင်ယွင်း;ယေးဂေးလူး;တြေးပီခင်လင်း;။ ခခေင်ခခေင်, မု,လိုဝ်;သိုင်လင်း;ဂွပ်း လင်း;ယေး,သုခရိုလုံ ခခေင် တော့,သေ,ကခင်,ထာတ်,တော့။

ဗုဂ်မေးတင်းလိုဝ်းလင်း;

၂၁ ကော့ခခေင်;လေး;ကော့ခခေင်; ခခေင်,ဂခင်ဂခင် ကပ်တူင် လင်း;ဂပ်,ချုးတံး,ဂါး;တီး;ဂခင် ဂါးခခေင်,ကခင်ဂိုဝ်,
 ၂၂ သေ,ဂိုဝ်ယမ် လင်း;ခရိုလုံ ခခေင်တော့။ မေးခပ်ဂိုဝ်း; လိုဝ်ခခေင်,ကခင်သုဂိုဝ်တင်းကပ် တောင်းကခင်လင်း; တြေးကုပိုင်,သုခခေင်။ ဂုပိုဝ်းကပ်တောင်းကခင်
 ၂၃ ဗုဂ်သုဂိုဝ်ပိုင်,တော့။ လွင်း;မခင်းလမ်း လိုဝ်ခခေင်, ကခင် လင်း;ခရိုလုံ ပီခင်ဂိုဝ်းလင်း;ခခေင် ဗုဂ် ကော့; ပီခင်ဂိုဝ်ဂါး;ခခေင်မေးမခင်းကော့။ မခင်းလင်း; ပီခင်လင်း;ကခင်ခခေင်,ခွတ်;ကပ်လိုဝ်းလင်း; ကခင်ပီခင်
 ၂၄ တူင်မခင်းလင်း;ခခေင်ကော့။ လိုဝ်ခခေင်,ကခင် လိုဝ်း လင်း; ဂုပိုဝ်းကပ် တောင်းကခင်လင်း;ခရိုလုံကုပိုင်, ခခေင် မေးတင်းလံးကော့; တမ်းလံး;ဂုပိုဝ်းကပ် တောင်းကခင်ဗုဂ်ခပ်ကုပိုင်, ခခေင်လွင်း;တောင်းဂွေးလိုဝ်
 ၂၅ ဂွေးပိုင်ခခေင်ကော့။ ဗုဂ်ခပ်ဂိုဝ်း; သုကော့;ဂွပ်မေး သု မိုခခေင်လိုဝ်ခခေင်,လင်း;ခရိုလုံဂိုဝ်းလင်း;ခခေင်
 ၂၆ လေး; လုခခေင်လင်း;ဂပ်,ပုခခေင်;လိုဝ်းလင်း;။ သုဂ်; ပွတ်;ဂါး;ခခေင်ခခေင်ဂုပတ်;တြေးလင်း; ဂွေး;လိုဝ်း
 ၂၇ လင်း;လံး;မုတ်းလင်း,။ ဂွေး;လိုဝ်းလင်း;မီးမုခခေင်သေ, ကခင်ဂခင်းလွတ်;တင်း တောင်းကခင်ဂိုဝ်း;ဂိုဝ်း,ဂွေး;လိုဝ်
 ၂၈ ဂွေး;ပိုင်လေး; ပီခင်ကခင်မုတ်းလင်း,ဂခင်းလွတ်;တင်း ကပျိုတ်;ခခေင်တော့။ မိုခခေင်လိုဝ်ခခေင်,ခခေင် ဗုဂ်တင်း လံးကော့; တမ်းလံး;ဂုပိုဝ်းမေးခပ် မိုခခေင်လိုဝ်ခခေင်,ကခင် ခပ်ဂိုဝ်တူင်ခပ်ခခေင်ကော့။ ကော့ကခင်ဂိုဝ်းမေးမခင်း
 ၂၉ ခခေင် ပီခင်ကော့ကခင်ဂိုဝ်တူင်လင်း;ဂပ်,ကော့။ ကော့ ကခင် လင်း;ခခေင်လင်း;လိုဝ်း;တူင်လင်း;ဂပ်,ခခေင်
 ၃၀ ကခင်,မီးသေကော့သေဂုခင်း။ မခင်းလင်း;ဂိုဝ်းလီဝ် ဂိုဝ်းလုခခေင်လိုဝ်း;မခင်း မိုခခေင်လိုဝ်ခခေင်,လင်း;ခရိုလုံ ဂိုဝ်းလီဝ်ဂိုဝ်းလုခခေင်လင်း; ခွပ်;ပိုဝ်းဂွေး;ပီခင်ကခင်,
 ၃၁ ဂါး,ခခေင်;တူင်မခင်းလင်း;ခခေင်ကော့။ ခွပ်;ပိုဝ်းလွင်း; တောင်းခခေင်လေး; ဗုဂ်လံး; တမ်းလံး;ခခေင်,လံး; ယာခခေင်တင်းပေး;ခခေင်;သေလေး; လင်း;လွမ်း တင်းမေးမခင်းကော့။ သွင်ခါ တမ်းလံး;ပီခင်ခခေင်
 ၃၂ ပီခင်လိုဝ်း;ကခင်လီဝ်ဂခင်ကော့။ လွင်း;တောင်းခခေင် ပီခင်လွင်း;တောင်းကခင်လိုဝ်းကခင်လမ်း, ခခေင်,လူင် လင်း;ကော့။ မိုဝ်းကခင်ဂပ်ဝါး;လိုဝ်ခခေင်,ခခေင်ခခေင် လိုဝ်။ ဂပ်;ဝါး;လွင်း; လင်း;ခရိုလုံတင်း;လိုဝ်းလင်း;
 ၃၃ ကော့။ ခခေင်;ဝါး;ခခေင်သေကော့; လိုဝ်ခခေင်,ကခင်သု ဂိုဝ်တူင်လင်း;ဂပ်,ဂွေး;ဗုဂ်;မခင်းခခေင် ဂိုဝ်းမေးတူင် လင်း;ဂပ်,တော့။ မေးကော့; ဂွေး;မီးတောင်းကခင်ဂိုဝ်,သေ, ဂိုဝ်ယမ်ဗုဂ်တူင်လင်း;ဂပ်,တော့။

၆

လုဂ်းလၢင်း၊ ပေးးစမး၊ လဝ်းစး

- ၁ လုဂ်းလၢင်းခဝ်ကျိလုဂ်း၊ ထွမ်၊ကဝ်ဂွၢမ်းပေးးဂွၢမ်းစမး သူ လွမ်းဂးဒေင်၊ကခမ်မိခမ်းတၢင်းကလုင်လဝ်းတြး ဒေခမ်တၢ။ လွင်းတၢင်းကခမ်ထွမ်၊ကဝ်ဂွၢမ်းပေးး ဂွၢမ်းစမးဒေခမ် ပီခမ်လွင်းတၢင်းကခမ်ထွမ်းတြး ကော့။ ဒေင်၊ပိုင် မွဲးတၢင်းလံးလီလံးပီခမ်ဗလး က သၢဂ်းမွဲးတၢင်းယိုခမ်းယၢင်း ဂးဒေခမ်မိုင်းလဝ်းဒေခမ် လိုင် ဂီတၢင်းတၢင်းကခမ်ရုင်၊သေ၊ကုင်ယမ်ပေးးစမးမွဲး တၢ။ ပိင်းလုဂ်းခေံလမ်း ပီခမ်ပထမပိင်းလုဂ်းကခမ် လၢပံးသီင်၊ဂခမ်တၢင်းဂတိုလဝ်းဒေခမ်ကော့။
- ၄ ပေးးခဝ်ကျိလုဂ်း၊ ယၤ၊ပေဂီတၢင်းလွင်းတၢင်းကခမ်တေ ဂီတၢင်းဂွဲး လုဂ်းလၢင်းသူလုဂ်းမွဲးလုဂ်းခိုင်သူ။ ဂီတၢင်း တၢင်းကခမ်သင်၊သွခမ်သုင်းမၤဗုဒ္ဓိဂ်းဂီဝ်ပခမ် ဂွဲးခဝ် ယို၊မးခွဲးလဝ်းတြးတၢ။ ခးခဝ်ကျိလုဂ်း၊ ယင်း ကမ်၊မီးဂုင်လုဂ်းဒေခမ်၊သွင်ပးသေယဝ် မီးတၢင်း ကခမ်ရုင်၊သေ၊ကုင်ယမ်လဝ်းလေးဂီ၊သူ မိုခမ်လိုင် ဒေင်၊ကခမ်သူထွမ်၊ကဝ်ဂွၢမ်း လဝ်းခရိလု ဒေခမ် တၢ။ ထွမ်၊ကဝ်ဂီတၢင်းလွမ်းတုးတၢခဝ် ဂွဲးလံးထုဂ်၊ လုခမ်ဒေခမ်ရုလုဂ်း ကမ်၊လုဂ်း။ ထွမ်၊ကဝ်ဂီတၢင်းလွမ်း မိုခမ်ဒေင်၊ခး လဝ်းခရိလု ဒေခမ်ဗလး ပးတၢင်းလု လေ၊တခေ၊သေယဝ် ဂီတၢင်းသၢင်းမိုခမ်ဒေင်၊ဂီတၢင်း သၢင်းလွမ်းကလုင်၊တြးပီခမ်လဝ်းဒေခမ်တၢ။
- ၇ ခၢမ်၊တၢင်းကခမ်လုဂ်း သွမ်၊မိုခမ်လိုင်ဒေင်၊ ခၢမ်၊တၢင်း ကခမ် ရုခင်းလုဂ်းသွမ်၊မိုခမ် ကမ်၊လုဂ်းဗလး မိုခမ်လိုင် ဒေင်၊ လဝ်းခရိလု လုဂ်းသွမ်၊မိုခမ်တၢ။ လွင်းမခမ်းလမ်း ပီခမ်ခး သေကမ်၊ဝး၊ ပီခမ်ဂုခမ်းလွတ်း သေကမ်၊ ဝး၊ တၢင်းလံးခၢမ်၊ကဝ်ကကျိုင်းမင်၊ဂလု၊ ဂးတီး လဝ်းတြး လွမ်းဂးဒေင်၊ကခမ်ထုဂ်၊ကခမ်လီကခမ် ခဝ်ဂီတၢင်းဒေခမ်ဂုဂ်းကျိလုဂ်း၊ ဝးခေံ မၢတ်းတွင်း ဝဲတၢ။ ခဝ်လိုင်ကခမ်ပီခမ်လဝ်းခဝ်ကျိလုဂ်း၊ ယၤ၊ပေ ဂီတၢင်းတၢင်းကခမ်လၢင်းလွင်၊လၢင်းငိုတ်း တီးခး လိုင်ဒေခမ်။ သိုဂ်းသမ်၊ခဝ်လီလီတၢ။ ဂုမၢတ်းလွင်း ကခမ်ဝး လဝ်းသူ ကခမ်မီးယု၊ဂးခိုင်မိုင်းဂၢင်ဂၢင် ခခမ် ကမ်၊တူလုဂ်းခး၊ဗုဒ္ဓိလု ကခမ်ဝးဒေခမ်တၢ။

လၢဂ်းခၢမ်၊လုမ်၊တြးပီခမ်လဝ်း

- ၁၀ ဂွၢမ်းကခမ်ယင်းဂီတၢင်းယင်းဂျၢခမ်၊လမ်း၊ မီးတၢင်း ကခမ်မခမ်းခိုင်၊ယု၊ခမ်းလဝ်းတြး ကီဂ်၊တၢင်း ခမ်း
- ၁၁ ကလုင်၊တခမ်းလုဂ်းလဝ်းတၢ။ လွင်းဒေင်၊ပိုင် တၢင်း ခုဂ်းခမ်ပရိဗယ၊မၤ၊ခၢတ်းလံးဒေခမ်လိုင် ကဝ်လၢဂ်း
- ၁၂ ခၢဂ်းလုမ်၊တြးပီခမ်လဝ်း ဒေခမ်မံတၢ။ လွင်းမခမ်း

- လမ်း၊ ဂုဂ်းလံးတုလုဂ်းခိုင်၊လံးတိုဂ်းတေးဂခမ်တၢင်း ရၢခမ်၊သူ၊ ကခမ်မီးခိုင်မိုင်းလိုင်တၢင်းဒေခမ်ကမ်၊လုဂ်း။ ဂုဂ်းလံးတုလုဂ်းခိုင်၊လံးတိုဂ်းတေးဂခမ်တၢင်း ဒုခမ် ကခမ်ကုင်ပိုင်၊လု၊ ဒုခမ်ကျိ၊ခေ၊ ဒုခမ်ခမ်းလမ်း သိုင်၊လေးဂီ၊ ဗီဂုဂ်းကခမ်ယု၊ဂးခိုင်ဗဟုဂ်းဂၢင် ဂၢင် လု၊ လိုင်ဒေခမ်ကော့။ ပိုင်ဒေခမ်ဗလး ယိဝ်းဂမ်ကဝ် လၢဂ်းခၢမ်၊လုမ်၊တြးပီခမ်လဝ်းသေယဝ် ခုဂ်းခမ် ခမ်းခိုင်၊ဂး၊လု၊ ဝခမ်းကခမ်ဂုဂ်းခမ်းဒေခမ်ဗလး လုဂ်းခၢမ်၊ ဂွဲးလွင်းတၢင်းဂးမီးတၢင်းသီင်တၢင်းလုင် ယဝ်းတုင်တၢ။ ကဝ်သုဂ်းကခမ်ဝး သီတ်းလု၊ တြးဒေခမ်ဂုတၢ။ ကဝ်ခိုင်ကခမ်ခုဂ်းကုဂ်း ကခမ်ဝး ပု၊ရမီ၊တၢင်းကခမ်သိုဝ်းတေ၊ ဒေခမ် ဒေခမ်မံးတၢ။ ကဝ်သွဂ်းတိုခမ် ကခမ်ဝး တၢင်း ကခမ်ဗလးပု ပုခမ်းကခမ်တၢင်းဂေးလၢတ်းတြးသ တၢင်းသိုဝ်းပျေ၊ ကခမ်ခိုင်၊ဂခမ်တၢင်းတၢင်းခမ်မံ ခခမ် တိုဝ်းဗလး လုဂ်းခၢမ်၊တၢ။ သုင်းတိုဝ်းလွဲး ကခမ်ဝး တၢင်းယုမ်၊မၢတ်း ကခမ်ခုဂ်းလၢဂ်း ခၢဂ်းလၢဂ်းဗုဒ္ဓိ ကခမ်မၤ၊ခၢတ်းယိုဝ်းထိမ်းဒေခမ် တၢ။ တိုဝ်းမွင်၊ဂုင်လီဂ်း ကခမ်ဝး တၢင်းကခမ်ခေ၊ ချွတ်းကဝ် ကီဂ်၊တၢင်း ယိဝ်းဂမ် လၢပံးဝိလိုင်လု၊လဝ်း ကခမ်ဝး ဒေခမ်ဂပၢတ်းတြးပီခမ်လဝ်းဒေခမ်တၢ။
- ၁၆ ဂုဂ်းခိုင်၊ဂုဂ်းပုဂ်း ပးတၢင်းဝိလိုင်လု၊လဝ်းသေဗလး ကဝ် တၢင်းတၢင်းကခမ်ဂီတၢင်းသုးတွင်းပထမၤ၊ ဂုဂ်းလိုင်ဂုဂ်း ပိုင်ဒေခမ်သေဗလးသုးတွင်းတၢ။ ဂီဂ်းယင်းကမ်၊ ကခမ်၊ လုယင်းကမ်၊လုဗလး ဂီတၢင်းသုးတွင်းပထ ခေ၊ပုခမ်းဂဝ် ကီဂ်၊တၢင်း ဂုခမ်းမူတၢင်းလၢင်၊တၢင်း သီင်တၢင်းလုင်သေဗလး ပုယု၊တၢ။ ဂွပ်းပိုင်ဂဝ်လံး ခၢမ်၊ တၢင်းကခမ်ကဝ်တၢင်းလိုင်ဂီဂ်းမတ်းဗုဒ္ဓိ၊ပု ဂွပ်းပိုင်တြးသတၢင်းသိုဝ်းပျေ၊ဒေခမ်ဗလး ဂဝ် လံးပီခမ်သၢခမ်၊တခမ်၊လဝ်း ခမ်းလိုင်ဂီဂ်းကျိ။
- ၂၀ လွင်းဒေင်၊ပိုင် ဂဝ်တၢင်းမီးကခမ်လံးပိုင်၊သုပံး ဂုတ်းဂုတ်းဂုခမ်ဂုခမ်သေယဝ် ဗုလု၊ကွဂ်၊ခခေပျေ လွင်းတၢင်းကခမ်လိုင်ကခမ်လမ်းတြး ကီဂ်၊တၢင်း လွင်းဒေင်၊ပိုင် ဂဝ်တၢင်းလံးကျေလၢတ်း ဂုတ်းဂုတ်း ဂုခမ်ဂုခမ် ဂးဒေင်၊ကခမ်ထုဂ်၊လီကျေလၢတ်းဒေခမ် လိုင်၊ သုးတွင်းပုခမ်းဂဝ်တၢ။

တၢင်းလီမင်၊ဂလု၊

- ၂၁ လွင်းဒေင်၊ပိုင် သုတၢင်းလံးဂု လွင်းတၢင်းကခမ်ပီခမ် မးဂးတီးဂဝ်ဒေခမ်လိုင်၊ တုခိဂ်၊ ကခမ်ပီခမ်ခေဝ် ကခမ်ဂဝ်ဂုဂ်၊ ကခမ်ပီခမ်တြးကခမ်မီးသီတ်းလု၊ဂး တီးလဝ်းတြး ဒေခမ် တၢင်းမွင်၊လၢတ်းလွင်းတၢင်း တၢင်းသီင်တၢင်းလုင် တီးသုကျေ။ ဂွပ်းလွင်းခေ ဗလး ဂဝ်ပု၊လုမခမ်းဂု၊တီးသူ ဂုဂ်းသုလံးဂုလွင်းဂုဂ်း

